
Misia sv. Barnabáša 

(spracované podľa katechézy Pápeža Františka z 23. októbra 2019) 

Barnabáš bol asi ten najodvážnejší z apoštolov. Veď to bol práve on, kto sa ujal Šavla po 

jeho obrátení. Skutky apoštolov, z ktorých sme aj dnes čítali, hovorí o ceste Božieho Slova, 

ktoré je ohlasované aj v prenasledovaní. Ťažkosti ale nie sú dôvodom prestať žiť kresťanský 

život. Naopak, sú príležitosťou ešte viac žiť a ohlasovať vieru. Kresťania sa nezľaknú. A aj 

vtedy, keď musia utiecť, aby si zachránili život, utekajú s Božím slovom a ohlasujú ho všade 

tam, kde prídu. 

Paradoxne, vďaka prenasledovaniu v Jeruzaleme sa Božie Slovo dostalo aj do Antiochie 

v Sýrii, kde Pavol a Barnabáš ohlasovali Slovo tak mocne, že „v Antiochii učeníkov prvýkrát 

nazvali kresťanmi“ (Sk 11,26). 

Skutky apoštolov nás učia, že Cirkev nie je pevnosť s hrubým múrom, ale stan, ktorý sa 

môže stále rozširovať tak, aby sa do neho zmestili všetci. Cirkev stále vychádza zo seba, je na 

ceste, putuje, aby prišla ku každému človeku – inak by to nebola Cirkev. Cirkev je povolaná 

byť vždy otvoreným domom Otca tak, že keď ktokoľvek chce nasledovať hnutie Ducha Svätého 

a približuje sa hľadajúc Boha, nenarazí na chlad zatvorených dverí (por. EG 47). 

Niečo podobné zažívajú Pavol a Barnabáš, keď ich Duch Svätý povoláva a oddeľuje na 

zvláštne dielo. Priamo na nich ukazuje, že Cirkev je pre všetkých a chce prísť ku každému 

človeku. Aj k pohanom. Aj za cenu, že to nie všetci pochopia. Ohlasovanie Slova pohanom 

v prvotnej Cirkvi spôsobilo kontroverzie, ktoré viedli k Apoštolskému snemu v Jeruzaleme. 

Tam Duch Svätý cez Pavla a Barnabáša, cez Petra a Jakuba ukazuje, ako má Cirkev pristupovať 

k ťažkostiam a problémom. 

„Cirkevný spôsob“ riešenia konfliktov spočíva v pozornom a trpezlivom dialógu 

a v rozlišovaní pod vedením Ducha Svätého. Naozaj, Duch Svätá pomáha prekonávať 

uzavretosť a napätie a pôsobí v srdciach, aby v pravde a dobre dosiahli jednotu. Toto sa nazýva 

synodalita. Je jej vlastná prítomnosť Ducha Svätého. Ak v riešení nie je prítomná pečať Ducha, 

potom sa nejedná o synodalitu, ale o stretnutie rečníkov či niečo iné… 

Prosme Ducha Svätého, aby v kresťanoch posilňoval túžbu po zodpovednosti za 

spoločenstvo. Nech nám pomáha žiť v dialógu, načúvaní a stretnutí s našimi bratmi vo viere, 

ale aj s tými, ktorí sú vzdialení, aby sme všetci spoločne mohli zakúsiť plodnosť Cirkvi, ktorá 

je v každom čase pozvaná byť radostnou matkou mnohých detí. 


